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OHLÉDNUTÍ ZA TENISOVOU SEZÓNOU 2007
   Příprava na tenisovou sezónu, což je nezbytná úprava kurtů, byla 
zahájena již 14.4.2007.
   Protože zima byla skoupá na větší množství sněhu, pod jehož 
vrstvou a hlavně tíhou se zpevní podloží kurtu, čekala členy klubu 
nepříjemná práce s válcováním. Ale i pan Sibera, stavitel moderních 
tenisových kurtů tvrdí a hlavně doporučuje – kvalitní antukový kurt 
potřebuje vodu a válec. To je první „nepříjemné“ zjištění. Tak hurá 
do práce. Pro nás, kteří přes zimu moc tenisu neužili, přichází druhé 
„nepříjemné“ zjištění, že kurt je nějaký krátký, síť příliš vysoká a 
míče podivně odskakují, protože jsou příliš kulaté, ale tenisoví mata-
doři se tím nijak netrápí.
   Brzo byly upraveny dav kurty nutné pro zahájení tréninků a teni-
sových soutěží dospělých – Regionální tenisové ligy – a pro trénin-
ky žáků začínajících i pokročilých a jejich prvních zápasů. V soutěži 
dospělých hrála dvě družstva: „A“ L.Bernard, P.Hanuš, A.Šteiner a 
E.Lasák a „B“ Ing.J.Fremuth, M.Opletal a synové. Co přestal hrát 
Petr Šteiner, tak družstvo „A“ stále sestupuje a příští rok bude hrát ve 
třetí lize, družstvo „B“ si udrželo ligu pátou.
   Žáci zahájili tréninky 1.5.2007 vždy v úterý a pátek za účasti téměř 
20 tenistů. Trenéři, slečna A.Hrubešová a pan M.Dostál ze Žamber-
ka si získali respekt i uznání tenistů i rodičů. Naši žáci se zúčastnili 
tří náborových turnajů pro děti a mladší žáky v Kvasinkách, Opočně 
a na našich kurtech, dále okresního přeboru jednotlivců a okresní-
ho přeboru družstev. Této soutěže se zúčastnila dvě naše družstva 
z celkového počtu šesti. Družstvo „A“ ve složení: D.Židek, J.Kozel, 
M.Koďousková a M.Bernardová bylo páté a střídalo vítězství i 
porážky, ale každý začátek je těžký, nejdříve prohry a potom vítěz-
ství, je to běh na dlouhou trať.

� Vítězové OPD starších žáků zleva: F.Vnenk, V.Vošlajerová, 
R.Hloušek.

   Družstvo „B“ ve složení: F.Vnenk, R.Hloušek a V.Vošlajerová získalo 
zaslouženě titul okresních přeborníků pro rok 2007. Toto družstvo nemělo 
téměř žádnou konkurenci, i když je nutné podotknout, že mnozí ze soupeřů 
byli i o několik let mladší. Statistika je jasná: 21 zápasů a 20 vítězství, 
F.Vnenk 7 vyhraných dvouher – bez porážky, soupeřům nadělil 6 kanárů a 
neprohrál ani jeden set, s R.Hlouškem neprohráli ve čtyřhrách, R.Hloušek 
ze tří zápasů 2 vítězství a V.Vošlajerová ze čtyř zápasů tři vítězné. 
Takové výsledky žákovský tenis potřebuje!!!

� Účastníci náborového turnaje tenistů v Rokytnici v O.h.

   Za zmínku stojí pořádání tradičních turnajů ve dvouhrách a čtyřhrách 
v srpnu, turnaj manželských párů v červnu a září a výše zmíněný náborový 
turnaj v září. Nesmím zapomenout na velký zájem tenistů – rekreantů i 
chalupářů o prázdninách což dokazuje, že o tenis je stále větší zájem a není 
důležitý věk hráčů. To dokazuje také tradiční turnaj pánů, který organizuje 
chalupář pan MUDr. J.Molín z Poděbrad.
   A na závěr? Co nám ke spokojenosti naší i všech hostů schází je odpoví-
dající sociální zázemí, které si tento sport i v našem městě zaslouží!
Proto: přijďte si zahrát tenis, stojí to za to !!!
Sportu zdar, tenisu zvlášť.                F.Grulich

ČTĚTE UVNITŘ
� elektronický podpis v praxi
� memoriál Evy a Pepy
� hasičský víkend v Polsku
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PĚČÍN
z Na veřejném zasedání pěčínského zastupitelstva ve středu 10. října U Urba-
nů bylo mimo jiné představeno dokončené víceúčelové hřiště před obecním 
úřadem.  „Jeho hodnota činí téměř dva miliony korun a je k dispozici pře-
devším škole a školce, ale i široké veřejnosti. Už v současné době má svého 
správce, děti do patnácti let budou mít vstup zdarma, domácí hráči za padesát 
korun na hodinu, ostatní za sto korun,“ oznámil starosta Miroslav Petr. Hřiště 
je zatím ve zkušebním provozu, slavnostní otevření by se mělo uskutečnit tur-
najem ve volejbalu. Jinak se tu bude hrát také nohejbal, tenis i malá kopaná.
z  Dále se hovořilo o problémech s veřejným osvětlením a místním rozhla-
sem, o nutnosti pojištění obecních budov a sportovního areálu, o potřebě čer-
pání fi nancí z fondů EU na realizaci opravy školy, obecního úřadu s přístavbou 
a rozšíření kanalizační sítě v obci. 
z Po zkušebním provozu se slavnostní otevření nového hřiště uskutečnilo 
v sobotu 20. října turnajem ve volejbalu za účasti hostí. Bližší informace na 
jiném místě.

ROKYTNICE
Kompletní Usnesení rady města je uvedeno 

na internetových stránkách města www.rokytnice.cz 
nebo k nahlédnutí na podatelně MěÚ.

Body z jednání rady města dne 01.10.2007 – zkrácený výpis

z Lesy ČR  - oprava lesních cest v k.ú. Prostřední Rokytnice a Rokytnice 
v Orlických horách
Rada města souhlasí s úpravou lesních cest v k.ú. Prostřední Rokytnice a 
Rokytnice v Orlických horách dle předložené informace.
z Sdružení místních samospráv ČR, o.s. 
Rada města bere na vědomí nabídku členství Města Rokytnice v O.h. ve 
Sdružení místních samospráv ČR, o.s.
z Studie nízkoenergetické obytné lokality v Rokytnici v O.h. 
Rada města bere na vědomí studii nízkoenergetické obytné lokality 
v Rokytnici v O.h.
z Hasičská zbrojnice Rokytnice v O.h. – nabídka na vypracování projek-
tové dokumentace
Rada města schvaluje uzavření smlouvy o dílo s ATELIEREM RCHITEK-
TURY, Šuda- Horský, a.s. na zpracování všech stupňů projektové doku-
mentace k projektu Hasičská zbrojnice v Rokytnici v Orlických horách 
jako součást projektu „Modernizace integrovaného záchranného systému 
Orlických a Bystřických hor v souvislosti se vstupem do Shengenského 
prostoru“ a zajištění autorského dozoru v průběhu realizace stavby.

Z kalendáře vedení města: říjen 2007

1.10.  starosta města se zúčastnil pravidelného zasedání Rady Euroregionu 
Glacensis v Králíkách
3.10. starosta města se zúčastnil spolu se starostou obce Bartošovice jednání 
s náměstkem hejtmana Královéhradeckého kraje Petrem Kuříkem a sekretá-
řem Euroregionu Glacensis Jaroslavem Štefkem o přípravách podkladů pro 
budoucí realizaci stavby nového hraničního mostu Bartošovice-Niemojów
4.10. starosta města se zúčastnil ve Skuhrově nad Bělou česko-polské konfe-
rence „Od INTERREGU  k evropské přeshraniční spolupráci“ 
5.10. starosta města se zúčastnil zasedání řádné Valné hromady Dobrovolné-
ho svazku obcí Region Orlické hory
9.10. starosta města se spolu s místostarostou zúčastnili jednání se zástup-
cem Pozemkového fondu ČR o opravě cesty od chatové osady Holcim Pra-
chovice (ulice Nad Koupalištěm) směrem na Václavovu Seč
12.10. starosta města a tajemník městského úřadu se zúčastnili koordinační 
porady, kterou svolala Správa a údržba silnic Královéhradeckého kraje k při-
pravovanému projektu přeložky silnice č.III/31910 od žel.nádraží k Domovu 
na Stříbrném vrchu v Rokytnici v O.h.
15.10. a 22.10. starosta města jednal se starosty regionu Rokytnicka o přípra-
vě projektu na sběr bioodpadů z domácností v tomto svozovém území

18.10. starosta města se zúčastnil spolu se zástupci Královéhradeckého 
kraje a Euroregionu Glacensis jednání se starostkou Powiatu Kladsko paní 
Monikou Welichowskou o přípravách podkladů pro budoucí realizaci stavby 
nového hraničního mostu Bartošovice-Niemojów
18.10. místostarosta města se zúčastnil v Hradci Králové semináře „Projekty 
veřejné infrastruktury a veřejných služeb“, který pořádalo ministerstvo pro 
místní rozvoj
23.10. starosta města se zúčastnil setkání starostů okresu Rychnov nad Kněž-
nou s Radou Královéhradeckého kraje
26.10. zasedala nově zřízená muzejní rada Muzea Pevnost Hanička. Jednání 
se zúčastnil starosta města spolu s radním Mgr.Morávkem
30.10. starosta města a radní města Mgr. Morávek se zúčastnili podzimního 
zasedání komise pro regeneraci Městské památkové zóny Rokytnice v O.h.

Z JEDNOHO AMERICKÉHO 

TURISTICKÉHO PRŮVODCE

   Překlad do češtiny podle originálu.
   Česko: je nepatrná země ležící na kontinentu Evropy. Nachází se v 
prostoru mezi Německem a Ruskem. Kdysi byl tento stát zhruba dva-
krát větší, ale v minulém století z něho začaly od východu jednotlivé 
kusy odpadávat. Je to významný člen světového společenství, i když 
ne tak významný, jak si myslí. Hraničí s Německem, Rakouskem a pak 
ještě s jinými státy, které nejsou důležité a kde se špatně nakupuje.
   Historie: Česko je velmi stará země s mnoha poklady, jako je Karlův 
most, Karlovo náměstí, Karlovy Vary a Karlštejn. Na západní civilizaci 
se podílí pivem a hokejem. I když si o sobě Češi myslí, že jsou moderní 
národ, téměř nepoužívají klimatizaci a Američan tam těžko narazí na 
slušnou mexickou kuchyni. K neustálému roztrpčení amerických náv-
štěvníků mluví místní obyvatelé česky, i když je tam mnoho lidí, kteří 
mluví anglicky, jestliže z toho něco mají.
   Lidé: Česko má jen tolik obyvatel jako 3 obvody New Yorku-City, 
Harlem a Brooklyn. Přesto je strašně přelidněné, minimálně každých 
7 mil tam potkáte vesnici. Z 10milionů lidí jich 9,5milionů kouří nebo 
pije. Všichni Češi řídí auta jako šílenci, jsou posedlí sexem a nemají 
ponětí o disciplíně. Většina věřících Čechů jsou křesťané, i když byste 
to podle jejich chování neřekli.. V Česku je mnoho komunistů.
   Bezpečnost: Všeobecně se Česko považuje za bezpečnou zemi. Náv-
štěvníci si ale musí být vědomi toho, že čas od času Česko někdo pře-
padne nebo obsadí. Češi tradičně kapitulují bez průtahů. Nikdy si tam 
nesmíte přestat dávat pozor na své peníze.
Původ Čechů je nejasný. Někteří se považují za Slovany, jiní za  potom-
ky Keltů. Pak je tam skupina lidí, kteří mluví úplně jiným jazykem, 
ale tvrdí o sobě, že jsou Češi. Země tak mnohokrát změnila své státní 
zřízení a jméno. Dnešní Česko si lidé pletou s Čečnou, ale ta je více na 
východ. Nejznámějšími Čechy byli internacionál DubCzech, Koudy-
sch (tenis), Hashek (hokej) a Hejvl (president).                    

Přepsal do HK Antonín Grund



Z JEDNOHO ČESKÉHO 

HORSKÉHO KURÝRA
Američané jsou národ tlouštíků, kteří nezvládají živelné katastrofy. Nemají 
vypracovaný záchranný systém. Svůj život pozorují z křesla s pytlem plné-
ho hamburgrů a popcornů, koukají na televizi na své superfi lmové hvězdy, 
které je všechny živí. Nemají téměř žádnou imunitu, protože omdlí, jakmi-
le v jejich přítomnosti někdo kouří. Podobné je to i se sexem, závidí proto 
vyspělejším národům. Jsou rozpínaví a vnucují jiným národům svoji kultu-
ru. Vůbec jim nevadí, že svoji existenci postavili na vyhubení nádherných 
civilizací a ještě si tento čin připomínají oslavou svátku Díkůvzdání. Ničí 
životní prostředí tím, že na jednoho obyvatele připadají tři a auta a to včet-
ně bezdomovců. Jejich fi lmy o žralocích zabijácích jsou prostě nechutné. 
Kdyby své fi nanční prostředky zaměřené na pochybné výzkumy převedli 
ku prospěchu lidstva, měl by celý třetí svět na věky každý den teplou večeři. 
Většina Američanů vlastní střelné zbraně a nebojí se je použít. Jejich lehkou 
řeč jsou schopni naučit se lidé všech národů, je však jen hrstka Američanů, 
kteří jsou schopni se naučit česky.
Heslo každého Čecha: Nechci mňamku mexickou, protože mám svou!    Pa

Rampušákovy listy 2007/2008
Letošní zimní sezónní noviny by měly vyjít v první polovině měsíce 
prosince v rozsahu 16 stran v polském a českém jazyce. Zdarma 
budou k dostání, opět jako v loňském roce, na všech informačních 
centrech v Orlických horách a Podorlicku.

Obsah Rampušákových listů: informace pro turisty o chová-
ní v CHKO Orlické hory, informace o dostupnosti lékařské péče,  
aktualizované informace o lyžařských areálech, historie lyžování, 
zimní dětské atrakce, významné kulturní, společenské a sportovní 
akce, seznam IC ...

Knihovna v Rokytnici

ZAJÍMAVÉ NOVINKY

Pro dospělé:
Romány pro ženy:

Deník šílené milenky 
- Irena Obermannová

Zmatky v Berlíně 
- Barbara Cartland

A muž ti bude vládnout 
- Milena Tomešová

Fatwa - Jacky Trevane  
Scifi, horory:

Léto s Katkou - Trevanian
Brokovnice - Ed Mc Bain

Dívka v zrcadle - Eva Kačírková
Zloděj kostí 

- Thomas O Callghan 
Historické romány:

Objevení troje 
- Vojtěch Zamarovský 

Ostatní beletrie:
Stín katedrály - Miloš Urban
Prázdná ulice - Michal Ajvaz

Příručka špatné matky 
- Kate Longová 

Vábení Kailásu - povídky z Tibetu  
Naučná literatůra:

Nevyšlapaná cesta - M.Scott Peck
Jak žít s neurozou 

- Stanislav Kratochvíl 
Pro děti a mládež:

Zpátky do Afriky - Jiří Dvořák  
200 výtvarných činností 

- Maryann Kohlová 
Matýskovy příhody 
- Petra Beránková 

Básník v báglu - Ivona Březinová 
ABECEDA - Petr Šmalec

Elektronický podpis v praxi
   Technický pokrok nelze zastavit a my dnes žijeme v době počítačů, mobilních 
telefonů, GPS navigací, e-komunikace,  e-bankovnictví a dalších elektronických 
vymožeností, které by nám měli  usnadňovat život.
   Jedním z prostředků, který v sobě skrývá značný potenciál, ale který je v sou-
časnosti na okraji zájmu široké veřejnosti, je „elektronický podpis - kvalifi kovaný 
certifi kát“.
  Certifi kát   je   obdobou   průkazu   totožnosti,   kterým  se sub-
jekt  prokazuje při elektronické komunikaci. Certifi kát jednoznač-
ně svazuje fyzickou totožnost subjektu s jeho totožností elektronic-
kou, čímž umožňuje komunikujícím stranám prokázat vlastní identitu.
Získání certifi kátu se velice blíží standardním postupům získání občanského prů-
kazu. Tyto služby dnes již zajišťuje několik certifi kačních autorit. Například Česká 
pošta, spol. I.CA a jiné.
   Prostřednictvím „kvalifi kovaného certifi kátu“ může každý z Vás  komunikovat 
s celou řadou veřejných institucí, úřadů a tím si šetřit čas, nervy a v neposlední 
řadě i peníze...
   Možnost podání elektronickou cestou Vám již řadu měsíců nabízí i Městský  úřad 
v Rokytnici v O.h. Nejjednodušší cestou jak své požadavky elektronicky podat 
je využití e-mailové adresy: podatelna@mu.rokytnice.cz . S takto doručenými a 
elektronicky podepsanými dokumenty bude nakládáno tak, jako by byly doručeny 
osobně nebo poštou. Formuláře pro jednotlivé žádosti a podání budou  na www.
rokytnice.cz  postupně doplněny v největší možné míře.
   Podrobné informace o možnostech využití elektronického podpisu naleznete v  
širokém rozsahu na internetu. Získat elektronický podpis můžete například na www.
ica.cz  nebo www.postsignum.cz , kde najdete návod postupu pro vygenerování 
(„stažení“) žádostí o vydání certifi kátu. Česká pošta, a.s. vydává certifi kát v úřadovně 
v Rychnově nad Kněžnou. V případě, že budete mít potíže s vygenerováním žádosti 
z internetu, je možné vše vyřídit osobně přímo v Rychnově nad Kněžnou.                              

Michal Štefek, správce IT technologií městského úřadu
Petr Lavrenčík, tajemník MěÚ

Pečovatelská služba 
Města Rokytnice v O.h.

Horská 303, Rokytnice v O.h.

Nabízí své služby:
� při zajištění stravy
� při osobní hygieně

� při zajištění chodu domácnosti
� při zvládání běžných úkonů o svoji osobu

� při zprostředkovávání kontaktu 
se společenským prostředím

� při uplatňování práv, při obstarávání 
osobních záležitostí

Provozní doba – pracovní dny
pondělí - pátek     6,30 - 15,00

e-mail: pecovatelska.sluzba@mu.rokytnice.cz
       dasa.lavrencikova@mu.rokytnice.cz

Tel.: 491 616 996

ZNĚNÍ TAJENEK V TOMTO ČÍSLE
Z HISTORIE DALŠÍCH PODORLICKÝCH LOKÁLEK

ŠTÍTECKÁ – 5. DÍL (ZÁVĚREČNÝ)
1.DOKLAD
2.PROMILE

3.PROVOZOVATELI

VÝZNAMNÉ OSOBNOSTI NAŠEHO REGIONU – 77. DÍL
VÁCLAV TOMAN

? ?
Městský úřad Rokytnice v Orlických horách

Úřední hodiny MěÚ Rokytnice v Orlických horách pro veřejnost:

 Po, St 08:00 – 11:30 12:30 – 17:00 hod.
 Čt 08:00 – 11:30 12:30 – 15:30 hod.
 Sdělení veřejnosti:
„Pracovníci Městského úřadu Rokytnice v Orlických horách se budou věnovat veřejnosti v těchto výše 
uvedených dnech a hodinách.
Děkujeme vám, že svá podání budete vyřizovat pouze v těchto uvedených úředních hodinách.“



Uskutečněné akce 

v Orlickém Záhoří: 

V Orlickém Záhoří se začalo 

znovu pašovat

   Šero, mlha a chvílemi pořádný déšť, takové bylo  páteční odpoledne 
5. října 2007 v Orlickém Záhoří. Podobné počasí provázelo po léta také 
pašeráky, o kterých se  v hraničních obcích a tedy i v Orlických horách,  
vyprávějí celé legendy. V pátek v podvečer si jejich úlohu vyzkouše-
ly velké i menší děti ze Základní a Mateřské školy  v Orlickém Záhoří. 
Pracovníci školy, rodiče dětí a Občanské sdružení Za horami pro ně totiž 
připravili Pašeráckou stezku odvahy. Všichni se sešli již v podvečer u cha-
lupy manželů Cvrčkových, aby si společně opekli buřty a dodali odvahu.  
Manželé Matyášovi s sebou přivedli také čtyřnohého kamaráda poníka 
Šmoulu, který se s dětmi skamarádil a ochotně je vozil po louce, než se 
úplně setmělo. Podvečer na dvorku u Cvrčků zpestřil také cvrček z podhůří 
Michal Kovář, který zahrál na své mini housličky. Pak už všichni vyrazili 
na cestu označenou pouze svíčkami. Jejich úkolem ji bylo nejen projít, ale 
také pronést drahocenný kamínek tak, aby ho u nich hlídky nenašly. Stejně 
jako pašeráci museli svůj kamínek pečlivě uschovat pro případ prohlídky 
celníky. Celní hlídky průchozí nejen prohledávaly, ale také pro ně měly při-
praveny zvláštní úkoly. V cíli čekala na každého odměna – diplom za odva-
hu, sladkosti, mapa a malé noční světýlko pro správného pašeráka od fi rmy 
Osram. Velice poděkovat musíme manželům Cvrčkovým, kteří umožnili 
konání celé akce u své chalupy. Za spolupráci patří dík též všem rodičům, 
kteří s přípravou a organizací akce pomáhali, zejména manželům Matyášo-
vým, Wittichovým, paní učitelce Šafářové, mamince Vaňkové, Špinlerové, 
Kuzmové , Brychové, Tučkové,  tatínkovi Hulcovi a Severýnovi. První 
ročník Pašerácké stezky odvahy dopadl pro všechny zúčastněné pašeráky 
dobře – dorazili do cíle a donesli i svůj kamínek. 

Mgr. Martina Kovářová – ředitelka školy

ŽALUZIE KRČMÁŘ
� Žaluzie všech druhů, typů a provedení
� Termotěsnění do oken a dveří
� Termoizolační dvojskla
� Sítě proti hmyzu do oken a dveří
� Termorolety plastové i hliníkové
� Garážová vrata, markýzy a rimini
� Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

    www.zaluziecz.cz
    e-mail: clona@tyhan.cz

Firma: 465 612 077
Mobil: 602 412 012
Privat: 465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

Plánované akce 

v Orlickém Záhoří a okolí:
GreenWell ve spolupráci 

s EKOLIFE družstvo Orlické Záhoří
dne 10.11.2007 

uskuteční SVATOMARTINSKÉ SHÁNĚNÍ STÁD neboli Cattle drive
Program začíná v 9 hod.  

(u bývalé HURTOVNY – naproti hraničnímu přechodu v Orlickém Záhoří)
Budou se konzumovat Svatomartinská vína, a o zábavu se postará 

Live Country music Kalumet
Zváni jsou všichni nejen příznivci kovbojských klobouků !!!

Více informací o programu na www.orlickezahori.eu
Obec Orlické Záhoří Vás srdečně zve: 

1.12.2007 na I.Adventní koncert, účinkuje pěvecký sbor 
CORALE Žamberk od 15 hod.

v kostele sv. Jana Křtitele v Orlickém Záhoří
a dále na jarmark lidových řemesel s vánoční tématikou 

od 14. hod.na návsi v Orlickém Záhoří. 

Pojďme prožít advent v klidu a naplnění pro čas vánoční. 
Uvádíme za sebou navazující adventní koncerty v příhraničí, jiný sbor 

– soubor, krásně prožité sobotní odpoledne v Orlických horách. 

Adventní koncert v Mostowicích v kostele 8.12.2007 od 14 hod.,
        poté jarmark lidových řemesel s vánoční tématikou.

        Pořadatelem akce je Farnost ZIELENIEC - Mostowice a 
        Lasowka.(kontakt: e-mail: omaurycy@gmail-com)

Adventní koncert v Neratově v kostele 22.12.2007  od 14 hod.,
     poté jarmark lidových řemesel s vánoční tématikou.

        Pořadatelem akce je Sdružení Neratov (www.neratov.cz)
Mikulášská nadílka NA PENZIONU ČERNÁ VODA 

v Orlickém Záhoří 1.12.2007 od 18 hod. (www.penzionek.cz)
Pořadatelem akce je Penzion Černá Voda, který již několik let naděluje 
dětem z Orlického Záhoří dobrou náladu a zábavu při konání  nadílky 

dobrot,které si pro ně pořadatelé  připravili.
Obec Orlické Záhoří Vás srdečně zve na 

VÁNOČNÍ KONCERT 28.12.2007 od 14 hod.,
v kostele sv. Jana Křtitele v Orlickém Záhoří.

Krásné vánoční svátky a pohodu Vám určitě zpříjemní vystoupení písničká-
ře Jaroslava Moravce a zpěvačky Lucie Nunové – DUO ŤUK

(www.orlickezahori.eu)

Chráněná tkalcovská a keramická 

dílna Sdružení Neratov – Kopeček 

Bartošovice v Orlických horách

   Sdružení Neratov – Kopeček pořádá 15.12. 2007 
od 10.00 do 16.00 hod vánoční jarmark 

a den otevřených dveří v chráněných dílnách na 
Kopečku v Bartošovicích v Orlických horách.

   Možnost nákupu vánočních dárků z chráněných dílen, keramika, výrobky 
tkalcovské dílny.
   Řemeslníci: brašnář, kovář, prodej medoviny a výrobků z medu, svíčky, 
vánoční ozdoby, vánoční vazby a výzdoba, paličkování, prodej vánočních 
stromků.
   Prezentace výrobků držitelů certifi kátu „Orlické hory – originální produkt“.
   Chráněná tkalcovská a keramická dílna Sdružení Neratov – Kopeček 
Bartošovice v Orlických horách.

Otevírací doba:
po – pá 8.00 - 16.30 hod
so          9.30 - 11.30 hod

Možnost nákupu výrobků z chráněných dílen pro osoby se zdravotním 
postižením.
Jsme držitelé certifi kátů „Orlické hory - originální produkt“.



MÝMI SNY SE ODJAKŽIVA 

PROHÁNĚLI KONĚ

PRODEJNA BARVY - LAKYPRODEJNA BARVY - LAKY
ROKYTNICE V O.H.

e-mail: petr.maminak@tiscali.cz

Kontakt: 494 595 360, mobil: 603 276 733

z nabízí širší sortiment nátěrových hmot
   a ostatní materiál
¾ sádrokartonové desky KNAUF
¾ tepelná a zvuková izolace URSA (množstevní slevy) 
¾ stropní kazety, vruty do dřeva, hřebíky, zednické nářadí
¾ suché maltované směsi, lepidla na dlažbu
¾ tmely, lepidla na veškeré povrchy
¾  barvy disperzní, syntetické, mořidla, laky, lazury
¾   malířské barvy: PRIMALEX - KLASIK - BRILLANT Q
¾  barvy na okna: HERBOL, OVERSOL, OKNOL
¾  antikorózní nástřikové  a nátěrové barvy na auta
¾ fasádní barvy dle odstínu

   Na počátku léta 2007 došlo v našem regionálním měsíčníku HOR-
SKÝ KURÝR k velké změně. Svou funkci šéfredaktorky opustila 
naše dlouholetá spolupracovnice paní Ing.Vladimíra Jiroutová, 
která nastoupila na místo daleko zodpovědnější, náročnější a krás-
nější - na mateřskou dovolenou. Ing.Jiroutovou nahradil v našich 
novinách nový šéfredaktor pan Bc.Miroslav Rücker.
   Paní Jiroutová mi odpověděla na několik otázek, které jsem 
zaměřila na její pracovní kariéru.

z Jsi v našem městě známá jako milovnice a chovatelka koní. 
Jak ses jako promovaný chovatel zvířat dostala k místu kni-
hovnice?
Mými sny se odjakživa proháněli koně. A ti dali i směr mému 
rozhodování na křižovatkách s nápisy „Kam dál?“. A tak jsem 
prošla střední školou s oborem chovatel zvířat a dále následoval 
stejný obor i na škole vysoké v Praze. Po studiích, kde  jsme si 
také vystávkovali novou budoucnost, přišlo spoustu změn a s nimi 
i radikální obrat v zemědělství a rovněž tak i zánik pracovních míst 
pro nás absolventy. Takže následovalo dvouleté angažmá u koní 

a potom mateřská dovolená s mým prvním synem Ivošem. Roky 
ubíhaly a přišla další životní volba, zda jít za svým snem a odejít 
tedy z Rokytnice pryč nebo zůstat a hledat práci v jiném oboru. V 
té době jsme již několik let provozovali jezdecký klub Wiyrhanea, 
který zdárně rozvíjel svou existenci. To byl těžký kámen na misku 
mého vážení proč neodejít. Potom tu byli mí rodiče a k tomu vše-
mu přišla náhle nabídka vzít pracovní místo knihovnice u zdejšího 
Městského úřadu. Bylo to zcela něco nového, plat menší než na 
mateřské, ale vcelku mě ta nabídka zaujala a nakonec jsem si řekla 
- proč to nezkusit? Dva měsíce jsem tedy běhala do knihovny a uči-
la se práci, jež pro mne byla zcela neznámou. A potom jsem již byla 
vhozena do té pomyslné řeky, ve které musí člověk plavat sám.
z  Jak dlouho jsi tedy u Města pracovala? Co jsi vykonávala 
za funkce?
Letos je to desátý rok, co jsem zaměstnaná u Města Rokytnice. 
Ve výčtu mých činností byla nejen práce knihovnice, ale také prá-
ce v archivu, pořádání kulturních akcí, přišlo i období, kdy jsem 
téměř čtyři roky pracovala i na sociálním odboru. V roce 2004, po 
odchodu kolegyně Zuzky na mateřskou, mi byly předány funkce 
šéfredaktora měsíčníku Horský kurýr a  hlavního pořadatele Anen-
ských poutí. Takže jsem na sociálce skončila a věnovala se opět 
pouze kultuře.
z Jak dlouho jsi byla šéfredaktorkou HORSKÉHO KURÝ-
RA?
Jako šéfredaktorka jsem působila více jak tři roky, když přišla 
šťastná zpráva o mém druhém těhotenství. Takže od letošního léta 
jsem z kapitánského můstku přešla k pomyslným veslům a jsem 
členkou redakční rady našeho měsíčníku.
z Jak hodnotíš těch deset uplynulých let?
Když se tak ohlížím zpět, bylo to vcelku náročných deset let. 
Spoustu nových věcí, stálé sebevzdělávání. Hledala jsem si kurzy, 
školení, kontaktovala lidi, kteří mohli v lecčem poradit. Za tu dobu 
jsem ale poznala také pár výborných lidí, kolegů a kamarádů. Můžu 
říct, že se nám  dařilo udržovat dobrou partu a dobrou náladu, bez 
níž se kultura prostě dělat nedá. Tu dělají lidi pro lidi a musí v tom 
být cítit ta láska. Teď si můžu upřímně říct a často si i říkám, že 
vším, čím jsem byla, byla jsem ráda.
Abych se z těch všech vzpomínek vrátila do aktuálního času, tak mou 
současnou funkcí je ta nejkrásnější. 24. září 2007 se mi narodil druhý 
syn jménem Radim, takže jsem teď maminkou na plný úvazek. 

Děkuji za rozhovor Věra Dušková

V turistickém informačním středisku v Rokytnici v Orlických 
horách je k zakoupení nová letecká pohlednice Rokytnice v O.h.

Městské informační a kulturní středisko pořádá
Posezení pro seniory

Dne: 7.12.2007 od 18.30 hodin
Kde: vinárna restaurace Klub

MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA 

A ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMKU 
5.12.2007 Vás zveme na slavnostní rozsvěcení vánočního stromku na 

náměstí T.G.M. v Rokytnici v O.h mezi 17 – 17.30 hodinou, 
kde bude pro děti přichystána mikulášská nadílka.



JAK TO BYLO DOOPRAVDY S ŘÍJNOVOU REVOLUCÍ?JAK TO BYLO DOOPRAVDY S ŘÍJNOVOU REVOLUCÍ?
   Být to před dvaceti lety, slavili bychom dnes v prvních listopado-
vých dnech významné výročí. Věřte nebo ne, ale od Velké říjnové 
socialistické revoluce uplynulo devadesát let! Protože už také patřím 
mezi pamětníky (bohužel), vybavuje se mi řada vzpomínek, jak se 
tato událost slavila. Na základní škole jsme se ve výtvarné výchově 
učili vyrábět oslavné plakáty, v zeměpise jsme si ukázali, kde že ta 
bájná země pokrokových změn leží, v literatuře jsme si četli povídky, 
ze kterých bylo patrno, jak lidový člověk byl V.I.Lenin, o výkladu 
dějepisu ani nemluvím.  Pokulhávala snad jenom matematika a fyzi-
ka. Jejich zákonitosti se v různých režimech nijak zvlášť nemění, spíš 
jenom jejich pojetí a výklad. Takže se maximálně daly počítat tovární 
komíny, či jakou silou horník veze vozík uhlí, které zajisté narubal už 
nad plán. Oslavy, zpěv, recitace, projevy, až z toho šla hlava kolem. 
Kamarád od sousedů v tom měl takový zmatek, že naší mamince 
radostně vyprávěl, jak se jeden den nebudeme učit, protože slavíme 
výročí osvobození od Lenina. Na střední škole jsme se při jednom 
takovém výročí zúčastnili jakýchsi oslav VŘSR pořádaných pro 
celé město. Účast samozřejmě byla dobrovolná, takže nebylo radno 
se nedostavit. Po projevu okresního tajemníka začal jeden spolužák 
zpívat Nemelem, nemelem, což bylo naším soudruhem ředitelem 
pochopeno jako provokace. Do kontextu oslav tato lidová píseň ide-
ově nezapadala. Naštěstí to skončilo jen vyloučením ze zbytku oslav 
(strašný to trest!) a důtkou. Na vysoké škole byla účast na podobných 
oslavách taktéž dobrovolná, ale při neúčasti člověk riskoval, že nedo-
stane zápočet z marxismu – leninismu. Zkrátka tak to tenkrát bylo. 
Nevím, jestli je to k smíchu nebo k pláči. Ale v tom jsme vyrůstali. 
Řadě lidí se to určitě líbilo a mělo to pro ně své výhody, ale mnohým 
do smíchu nebylo. 
   A jak to vlastně s tou Velkou říjnovou socialistickou revolucí bylo? 
Byla říjnová, ale odehrála se v listopadu. A nebylo to proto, jak se 
praví v Černých baronech, aby soudruzi zmátli nepřítele. Podle juli-
ánského kalendáře, tehdy v pravoslavném Rusku užívaného, říjen byl. 
Datum ale v současnosti používaný gregoriánský kalendář posunul na 
listopad. To je k vysvětlení data. A průběh událostí? Podle socialistic-
ké učebnice světových dějin začal v Rusku vlivem politických událostí 
sílit vliv bolševiků. Převážná většina dělnictva a chudého rolnictva se 
přikláněla k revolučnímu programu bolševické strany. Dělníci se ují-
mali řízení závodů, vojáci si volili své velitele a rolníci si rozdělovali 
statkářskou půdu. V ústředním výboru bolševické strany prosadil ke 
konci října 1917 Lenin svůj návrh o urychlení příprav k ozbrojenému 
povstání. Rudé gardy a vojenské oddíly obsadily vládní a jiné důležité 
budovy, ovládly hlavní ulice a náměstí, obklíčily Zimní palác, kam se 
uchýlila Prozatímní vláda. Ráno 7. listopadu 1917 byl Petrohrad z nej-
větší části v rukou revolučního lidu. Večer 7. listopadu dali revoluční 
baltští námořníci výstřelem z křižníku Aurora signál k útoku na Zimní 
palác, který byl po půlnoci dobyt. Revoluce v hlavním městě zvítězi-
la. VŘSR se stala nejvýznamnějším mezníkem v dějinách veškerého 
lidstva. Odstranila jakékoliv vykořisťování člověka člověkem. Svět se 
rozdvojil na oblast bezvýhledného kapitalismu a oblast sílícího socia-
lismu a toto rozdělení trvá dodnes. Tolik ve zkratce učebnice dějepisu 
z roku 1972. A co k tomu praví dnešní literatura? VŘSR, která vynesla 
v Rusku k moci bolševiky, přešla do dějin jako lidové povstání, které 
dosáhlo krvavého, ale přitom hrdinského vítězství. Ve skutečnosti se 
jednalo o chaotický státní převrat, kterého si téměř nikdo nevšiml. 
Říjnové události završily pro Rusko neklidný rok. Ruské politické 
strany se mezi sebou hašteřily. Bolševická strana vytvořila vlastní 
armádu Rudých gard a plánovala, že se chopí moci, až nastane pravý 
okamžik k revoluci. Bolševici si stanovili datum své revoluce na 24. 
října a chtěli mít všechno hotovo již v poledne. Vzpoura se ale nepo-
dařila. Lenin na nabité schůzi petrohradského sovětu zalhal a řekl, 
že Prozatímní vláda již padla. Nedostavila se včas ani hlavní paleb-
ná síla – námořníci Baltské flotily. Poté zjistili, že nefungují těžká 
děla. Jediným funkčním dělem byl kanon, který se ládoval zepředu 
a jehož výstřely oznamovaly čas. V Zimním paláci mohli bolševici 
kdykoliv projít bez vážnějšího odporu chatrnou obrannou linií a při-
nutit Prozatímní vládu ke kapitulaci. Vojenský odpor vůči bolševické 
revoluci byl naprosto nedostatečný. Carská jízdní garda v Petrohradu 
rychle vyklidila kasárna a Rudým gardám v ulicích města nestálo nic 
v cestě. Nebyla to žádná hrdinská bouře dělníků, jenom zfušovaný 

vojenský převrat a zatčení rezignovaných a neozbrojených politiků. 
Revoluce ale potřebují hrdiny a nová bolševická vláda se postarala, 
aby si je opatřila. Následně provedená revize událostí jako slavného 
povstání proti buržoazní vládě byla v sovětských dějinách prezento-
vána jako čirá pravda. Školní učebnice líčily hrdinské činy, které se 
nestaly. Vinou nesmírné přesvědčivosti byla tato verze událostí zčásti 
přijímána i na Západě a jen někteří ji zpochybňovali. Skutečnost vyšla 
v plném rozsahu najevo až po pádu komunismu v Rusku.   

Ro, PaV
(Citace k historickým událostem byly použity z učebnice Světové 
dějiny, vydáno roku 1972, a z knihy Jak to bylo doopravdy.)

PATNÁCTÁ HUBERTOVA JÍZDA 

KONČILA DUHOU

   Hubertova jízda je tradicí. Podzimní svátek koňáků a také tradice honů 
na lišku na koních a se psí smečkou v nohách. U nás v Rokytnici se již 
stala také tradicí. Vždyť první ročník startoval v roce 1992 a náš „Hubert“ 
se postupně stal jednou z nejznámějších koňařských akcí v rychnovském 
okrese.
   Bohužel nebývá tradicí krásné podzimní počasí, a tak se občas vloudí 
chladný a vlhký říjen, který jsme si opět vybrali právě letos. Předchozí dva 
ročníky se jely v tričkách, takže to asi přijít muselo. Příroda má zkrátka 
své vlastní zákony. 
   Přesto se sešlo, či spíše sjelo na 26 koní a jezdců. Pět jich přijelo až z Par-
dubic, dva z Hradce Králové a další z dalekých i blízkých koutů Východ-
ních Čech. Zahájení proběhlo na jízdárně Wiyrhaney, kde bylo pořadateli 
pečlivě nachystáno také několik jezdeckých soutěží. Pro nepřízeň počasí 
a promrzlost většiny přítomných se však nakonec odjela pouze soutěž pro 
začínající děti, aby nepřišly o své první jezdecké krůčky před rodiči a dal-
šími diváky.
   K obědu se opekly buřty a klobásy nad ohněm, zapíjely se horkým čajem 
(i rumem) a když dojeli i poslední opozdilci, provedl celý lot koní slav-
nostní nástup na ráznou píseň od skupiny Kabát „Tak jdem, proč ne“. To 
aby jezdci dostali trochu bojovnou náladu a poprali se s nepřízní podzimu. 
Pod vedením mastra Evy Tuhárské se vydali koně i doprovodná vozidla 
na trasu. Letos se jelo Julinčiným údolím, Hamernicí, Kouty přes Pěčín 
do Slatiny nad Zd. Zde měli jezdci větší přestávku a občerstvení na statku 
u Pleslů u přátel, kteří se vždycky vzorně postarají o všechny příchozí a 
patří jim náš velký dík. Vyjížďka pak končila nad Rokytnicí, kde se konal 
závěrečný dostih a od staré vodárny si mohli účastníci prohlédnout naše 
pohledné městečko. Závěr vyjížďky proběhl vcelku romanticky, protože 
nejen, že vysvitlo sluníčko, ale nad městem se objevila nádherná duha. 
Její krása v kontrastu se zlatem usínajících stromů se těžko slovy popisuje. 
A doufejme, že nepřinese smůlu, ale štěstí celému dalšímu roku, než se 
všichni opět ve zdraví sejdeme na Hubertově jízdě 2008.  

 Foto: JKO, text: vj

� Jízda zručnosti pro nejmladší adepty jezdectví



KRONIKA ČESKÉ ŠKOLY V BARTOŠOVICÍCH (POKRAČOVÁNÍ)
Den matek

Začátkem května uspořádána byla ve škole besídka v den matek. Pro-
gramem besídky byla láska matky k dětem a dětí k matce a k rodičům. 
Podobného obsahu byla besídka školní v Rokytnici, kam děti zdejší školy 
a několika dospělých si učinilo vycházku.

Školní výlet
V témž měsíci navštívily děti Kunvald, kde si prohlédly památky po Čes-
kých bratřích a novou moderní budovu Masarykovy školy. Ke konci květ-
na byl školní výlet do Hradce Králové. Město památné v historii války 
z r.1866 bylo cílem výpravy dětí zdejší školy. Prohlédly si město, zbyt-
ky jeho opevnění, shlédly pomník prvního presidenta republiky, soutok 
Orlice s Labem, nejvíce však pozornosti vzbudilo museum s pozůstatky 
pradávných zvířat a hroby skrčenců.

Inspekce
8.června prohlédl školu p. inspektor menšinových škol národních A.Urie 
ze Šumberka a shlédl vše v pořádku. Během školního roku provedly děti 
několik besídek a oslav školních. Sbor učitelský zůstal nezměněn. Během 
roku přibyl jeden žák.

Konec školního roku
Školní rok skončil 27.června s 21 žáky, z nichž bylo 13 chlapců a 8 děvčat. 
Vystoupili ze školy 3 žáci. Po zápise 26. a 27.června zapsáno bylo 13 žáků, 
z toho 6 chlapců a 7 děvčat. Poprvé přichází do školy 1 žák.

Léto
V létě slavil zde promoci zdejší rodák. Slavnosti zúčastnilo se celé zdejší 
zastupitelstvo, zdejší spolky a mnoho obecenstva. Léto bylo velmi bouřli-
vé, několikrát uhodilo a v sousední osadě blesk zapálil. Také rodiče žáka 
Jiresche vyhořeli. Často zasáhly kraj náš vichřice, které polámaly mnoho 
stromů. Turistický ruch ve zdejším kraji potěšitelně vzrůstá.

Školní rok 1931-32 - Začátek školního roku
Započal 1. září 1931. Stav žactva byl 6 chlapců a 7 děvčat, celkem 13 
dětí. Pokles počtu dětí proti roku loňskému byl zaviněn tím, že se 1 žák 
přestěhoval, 3 žáci po skončené docházce školní vystoupili, 3 odešli na 
měšťanskou školu v Kunvaldě a Rokytnici, 2 žáci navštěvují jiné školy. 
Přibyla jedna žačka do 1.školního roku. Ve sboru učitelském nebylo počát-
kem roku změn.

A.Stašek
Po špatném a deštivém létu přichvátal brzy podzim s dešti a plískanicemi 
a takovým chladem, že bylo nutno brzy místnosti školní vytápěti. V říjnu 
zemřel nestor českého spisovatelstva Antal Stašek. On to byl, který svou 
přítomností a činností vedle A Jiráska dodával významu slavnému dni his-
torické národní přísahy ze 13.dubna 1918 v Praze. 13. téhož měsíce bylo 

tomu 150 let, co vyhlášen byl toleranční patent Josefa II. 18.října zemřel 
světoznámý vynálezce T.A.Edison.

T.A.Edison
Muž o němž se děti dovídaly v čítankách ještě za jeho života a jemuž 
děkuje lidstvo za nový a pohodlný způsob osvětlování, dokonal svůj plod-
ný život stár 85 roků. Byl dokonalým vzorem člověka činorodého a stal se 
druhým Prometheem.

28.říjen
28.října provedena byla opět oslava státního svátku, výročního dne 
dosažení naší samostatnosti. Uspořádána byla besídka školní, které se 
zúčastnili dospělí členové zdejší menšiny.

Přednáška
27. listopadu konala se přednáška se světelnými obrazy „Uhlí a jeho dobý-
vání“. Posluchači učinili si tak představu o práci horníků.

Jan Kašpar
V prosinci 6. bylo tomu 20 let, kdy inž. Jan Kašpar a jeho žák E.Čihák 
podnikli 1. společný let s cestujícími z Německa do Prahy. Byli průkop-
níky dnešního letectví.

Besídka
O vánočních svátcích 25.prosince uspořádána byla besídka vánoční s 
nadílkou. Nadílka byla hojná, dostaly, jako vždy, všechny děti látku na 
oděv, prádlo nebo boty. Návštěva nadílek bývá vždy hojná. V listopadu 
přibyla nová žačka, takže počet dětí stoupl na 14.

Zima
Téměř bez přechodu nastoupila svou vládu zima, nikoliv sice krutá, ale 
vyznačující se častými poruchami, mlhou, větrnými a sněhovými bouřemi. 
Několikrát nepřišly přespolní děti do školy a ani zdejší žáci nemohli pro 
závěje do školy. Pro nízký stav sněhu na polích přišlo jen málo lyžařů.

Stravování
Stravování dětí dělo se celou zimu. 10 přespolních dětí a chudých zdejších 
dostávalo každý den teplé mléko. Peníze na to poukázala Okresní péče o 
mládež v Rokytnici. Všechny děti se přezouvají. Je tak postaráno o jejich 
zdraví a zamezeno vnášení bláta a špíny do třídy.

Valná hromada N.J.S.
V březnu konala se valná hromada Národní Jednoty Severočeské. Před 
schůzí uspořádána oslava 82. narozenin pana presidenta. Potom přikro-
čeno bylo k jednání spolkovému a volbám nového výboru. Do výboru 
nebyla zvolena p. Taibrová, i je možno doufati, že přestanou nyní boje a 
nesváry, které se zde od nějakého času zahnízdily. 

(Pokračování příště)          
P.Zámečník

Wiyrhanea na Nové Americe
15.září se na Nové Americe u Jaroměře konaly další a poslední kvalifi kač-
ní westernové závody. Reprezentantky SK Wiyrhanea Rokytnice v O.h. 
Eva Tuhárská a Majda Klaclová byly opět u toho a potvrdily svou účast na 
mistrovství České republiky pěkným umístěním v disciplínách Trail a Hor-
semanship. Eva s mladým Patriotem obsadila páté a sedmé místo a Majda s 
Bretty  Trail vyhrála a v Horsemanshipu byla šestá. Tímto se probojovaly mezi 
špičku našich westernových jezdců a poslední víkend v září odjely na třídenní 
Mistrovství ČR opět na Novou Ameriku. Bohužel v sobotních rozjížďkách se 
koním v jezdecké hale vůbec nelíbilo a vybrali si svůj špatný den. Do neděl-
ního fi nále se s odřenými zády probojovala Majda s Bretty a výborná jízda v 
Trailu  zachránila této dvojici alespoň celkové osmé místo.        Foto a text vj

Nová adresa  - Městská knihovna 
v Rokytnici v O.h. !!!

DUM SLUŽEB 1. patro, Náměstí TGM. 
68, 517 61 Rokytnice v O.h.

Otevírací doba: ÚT: 13 – 18 hod., ČT: 13 – 18 hod.

Tel: 491 616 993, email: lucie.seidlova@mu.rokytnice.cz

OBJEDNÁVKA PŘEDPLATNÉHO NA HORSKÝ KURÝR

Na uvedené adrese si můžete objednat předplatné 
Horského kurýra na rok 2008.

Cena jednoho výtisku je 6,-Kč + 10,- Kč letní dvojčíslo.
Celoroční snížené předplatné činí 64,-Kč (jedno číslo zdarma) + poštovné (poš-

tovné se netýká předplatitelů z Rokytnice v O.h.).

Horský kurýr
Náměstí T.G.M. 4, Rokytnice v O.h. 517 61, Tel: +420 494 595 326



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

MÍSTO NA SLUNCI
   V pondělí 17.9.2007 ráno od školy vyrazila naše třída 6.B do Julin-
čina údolí na týdenní pobyt v rámci projektu „Místo na slunci“.
   Na chalupě na  nás čekala paní učitelka Alžběta Dostálová s roz-
topenými kamny, čajem a hořícími svíčkami na stole, což navodilo 
útulnou přátelskou atmosféru, kterou jsme velice ocenili. Týden her 
vzájemné komunikace, poznávání sebe samých a spolužáků mohl 
začít.
   A začínal opravdu pěkně. Po ošklivém počasí a deštích se nám 
ukázalo sluníčko a provázelo nás celým pobytem. Hry se střídaly 
s jídlem, úklidem, mytím, čištěním zubů a vše bylo propojeno spo-
kojeností a smíchem. Za ten týden jsme se nasmáli opravdu hodně, 
při všech hrách jsme zápolili čestně a s plným nasazením. Nikomu 
nevadilo, když prohrál, protože více než kdy jindy jsme cítili, že 
nezáleží na tom, kdo vyhraje, ale že jsme všichni spolu.
   Vedle chvil úsměvných jsme zažili i chvíle vážné, kdy při společ-
ných poznávacích hrách děti uměly přiznat svoji chybu, ba co víc, 
dokázaly i to, co málokterý dospělák – omluvit se. Našlo se i několik 
okamžiků, kdy nás „učitelské dospělačky „ ti „malí“ skutečně dojí-
mali svým otevřeným jednáním.
   Když se blížil pátek, shodli jsme se společně na tom, že si rádi 
podobnou „hrací pospolitost“ zopakujeme alespoň víkendově.
 S „Juliňákem a naší chalupou“ jsme se rozloučili pořádným úkli-
dem a vykročili k domovu.
Slovo učitele na závěr:
   Mohla bych psát dál a dál, rozepisovat, co a který den jsme hráli, 
v kolik jedli a chodili spát, ale to nebylo podstatné. Hlavní podstatu 
tohoto projektu se podařilo naplnit vrchovatě – poznání sebe navzá-
jem lépe, více než nám umožňuje běžné setkávání ve třídě, co zvlád-
nu a jak reaguji ve vypjatějších situacích, jestli umím přijmout nejen 
pochvalu, ale i kritiku druhých, nabídnout pomoc a stejně tak o ni 
umět požádat, zvládnout pochválit druhé a poděkovat. Především 
jsme si však všichni bez rozdílů uvědomili, jak moc je důležité umět 
držet pohromadě, pomáhat si, vážit si sebe i druhých a vzájemně se 
respektovat, protože každý z nás má „své“ místo na slunci a Slunce 
je přeci jeden velký přátelský kotouč, který nás objímá svými hře-
jivými paprsky.
   Přeji rodičům i všem učitelům, aby se nám dařilo rozehřát všechny 
děti těmito paprsky tak, jak se to vyvedlo na tomto pobytu, neboť 
věřte, že to byl sice náročný, ale nezapomenutelný týden, plný pozi-
tivní energie a hřejivého, bezstarostného dětského smíchu.

A.Ksandrová, A.Dostálová a děti 6.B

UČILI JSME SE V PŘÍRODĚ
   V posledním zářijovém týd-
nu proběhly ve čtvrté třídě pří-
pravné práce k zahájení projektu 
Podél toku Orlice. Bylo probrá-
no vlastivědné a přírodovědné 
učivo, na které bude navazovat 
celodenní pěší pochod a žáci se 
rozdělili do pracovních skupin.
V úterý 2.10.2007 jsme se ráno 
sešli na autobusovém nádraží 
a odjeli do Bartošovic. Odtud 

jsme šli k hraničnímu přechodu 
do Polska, kde žáci plnili první 
úkoly. Ze silnice jsme sledovali 
tok hraniční řeky až k Zemské 
bráně. Na tomto malebném mís-
tě jsme svačili a odpočívali. Od 
Zemské brány jsme pokračovali 
po naučné stezce do Klášterce 
nad Orlicí. Cestou děti praco-
valy s mapou a kompasem, čet-
ly informační tabule a sbíraly 

materiál pro zpestření další výu-
ky ve škole.
   Po odpočinku v Klášterci jsme 
se vydali na cestu domů. Pěšky 
do Kunvaldu a odtud autobusem 
do Rokytnice.
   Na tento den v přírodě navá-

zala ještě výuka ve škole, kterou 
byla tato část projektu zakonče-
na. Druhá část se bude prolínat 
vyučováním vlastivědy a na 
konci prvního pololetí se z dětí 
stanou „průvodci“ po Orlických 
horách.            Bc.Věra Říhová

MRAZÍK VE ŠKOLE

   Odpoledne v pátek 12.10. 2007 se zprvu zdálo býti úplně obyčejné. Ale 
nebylo! Do školní družiny nám přijeli zahrát divadlo herci a herečky z dra-
matických souborů Domova pod hradem ze Žampachu a z Domova na 
Stříbrném vrchu z Rokytnice v O.h.
   Na první pohled nás zaujaly kostýmy. Postavy ruských děvčat v dlouhých 
zdobených šatech s čelenkami ve vlasech, čarodějnice, dědeček Hříbeček 
a pán s dlouhým bílým vousem – hned jsme poznali, že právě uvidíme 
pohádku Mrazík. Pohádka byla pěkná a veselá. Taky se nám líbilo, že byla 
plná písniček známých z televizní pohádky.
   Hercům jsme poděkovali potleskem a taky drobnými dárečky, které jsme 
ve školní družině vyrobili.
   Nezbývá než poděkovat i vedoucím souborů, paní Martě Gregušové a 
paní Vinšové, za krásný zážitek. Těšíme se na další naše setkání.  

  Děti a vychovatelky ŠD Rokytnice v O.h.



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

MATEŘSKÁ ŠKOLA V ROKYTNICI V O.H.MATEŘSKÁ ŠKOLA V ROKYTNICI V O.H.

Řečičky z naší školičky:
   Chybička se vloudí, ale dětská 
představivost si poradí. Při opa-
kování básniček se může některé 
slůvko maličko poplést.

Básničky:
Táta včera na venku
našel první sněženku.
T: Táta včera na venku
našel …peněženku.

Vítr fouká na větvici
zima klepe veveřicí.
J.: Vítr fouká na větvici
zima klepe …na dveře.
Děti si opakují, jak si zapamato-
valy pohádku.
Uč.: Byl Budulínek hodný a posluš-
ný? Co se mu stalo?
Š.: Byl neposlušný a za to ho 
odnesla táá no veverka.

KDE JE U NÁS!

   Věci se mění a tak se občas stane, že kolemjdoucí se dívají na hodinky a diví 
se kolik je. Ujistí se, že je po poledni a ejhle … školka na vycházce. Paní učitelky 
připravují pro děti v rámci nespavého režimu zajímavé programy. Jednou z náplní 
je kroužek Kačenka, při kterém se děti více seznamují s místem kde žijí, s historií 
i současností. Hlavním cílem je u dětí vychovávat vztah k tradicím, místu kde žijí a 
podporovat v každém z nás cit pro péči o okolní svět.
   Já, jako letitá škola pamatuji již mnoho a také pozoruji, že se mnohé změnilo. Přece 
si nikdo nemůže myslet, že sledování televize, hra her (a to nejlépe bojových) a dlou-
hé vysedávání u počítače, vypěstuje u našich dětí vztah k přírodě, lásku ke zvířatům a 
všemu živému a že bez jakékoliv činnosti děti pochopí hodnotu lidské práce.
   Proto se paní učitelky snaží seznamovat ty malé drobečky nejen s přírodou živou, 
ale i s krásou a barevností přírody neživé. A to vše hravou a nenásilnou formou. Na 
vytahování řepy při pohádce přímo u Saligerů na zahrádce, se přece nedá jen tak 
zapomenout.
   A což teprve procházka k zámku, vyprávění o vzniku znaku města a poslech pověstí 
o Kačence. Všechno je moc zajímavé a poutavé, pokud se dospělý snaží dětem věno-
vat dost času a vše přizpůsobí dětskému chápání.
   Mamky a taťkové, věnujte svým maličkým moooře lásky a času. Věřte, že je to 
dobrá investice!                                                                                              Vaše školička

Podzime, podzime, už zas nosíš deště.
Pěkně tě prosíme, počkej chvíli ještě!

   A je tady opět podzim. Jako každý 
rok se ve školce objevil nezbedný 
Drak. Jeden pěkný podzimní den se 
ve školce ozvalo hučení, foukání a 
vůbec veliký rámus. Nejmenší děti 
měly co dělat, aby se neukryly do bez-
pečí za záda paní učitelky. Drak vzal 
připravené dráčky igeliťáčky, dobroty 
i medaile a zmizel někde za kopcem. 
Po sobě zanechal jen barevné mašlič-
ky, podle kterých jej děti mohly hle-
dat. Ale pro starší děti by tohle bylo 
moc jednoduché. Ty se dokonce ani 
Draka nebály (spíš byl v nebezpečí 
drak). Proto jim paní učitelky připra-
vily těžší úkol. Nejstarší děti dostaly 
do ruky mapku s vyznačenou trasou, 

během cesty nacházely malé dráčky s 
úkoly. Cestu i různé nástrahy zvládly 
děti hravě. A tak si všichni hravou a 
nenásilnou formou procvičili mnoho 
vědomostí o přírodě a podzimu. 
   Nakonec se všichni shledali na 
kopci. Pátrací akce po ztracených 
balíčcích byla úspěšná a běhání s 
dráčkem po kopci všem prospělo. 
Obměna tradiční drakiády dětem 
prospěla a obtížnější terén prověřil 
fyzickou zdatnost předškoláků.
   A tak mamko a taťko, hurá na 
kopec a prožijte se svými ratolest-
mi krásný den. Chvíle prožité se 
svým dítětem vám nic nenahradí!                       

GallV

V turistickém informačním centru v Rokytnici v O.h jsou 
zdarma k dostání mapy: 

LYŽAŘSKÉ BĚŽECKÉ TRATĚ 

REGION ORLICKÉ HORY,
 které vydal Dobrovolný svazek obcí Region Orlické hory 

ve spolupráci s Euroregion Glacensis.
Tento projekt je spolufi nancován Evropskou unii 

a Královéhradeckým krajem.



Z PĚČÍNSKÉ ŠKOL(ičk)Y

KRAKONOŠ A HOUBY

   Poslední loutkové představení 
z cyklu pohádek o Krakonošovi 
shlédly děti ze ŠKOL(ičk)Y 
v Pěčíně ve středu 26. září 2007. 
Herečky z Divadelní agentu-
ry Ludmily Frištenské divadla 
Úsměv zahrály dětem pohádku 
Krakonoš a houby. Veselá pohád-

ka plná písniček, loutek a humor-
ných převleků účinkujících se 
dětem velice líbila. V novém 
školním roce nás čekají nové 
pohádky o  Kubovi a Zdravěn-
ce. Co všechno s těmito novými 
kamarády prožijeme vám napíše-
me někdy příště.                   duš

„NÁDHERNÝ PODZIMNÍ DEN“

Ačkoliv vypadá, že je nádherný podzimní den, je hrozná zima a fouká silný vítr. 
Tak dlouho jsme v Pěčíně čekali na pořádný fujavec pro draky, až jsme se 
dočkali. Foukalo tak silně, že náš drak skončil ve stromech u školy.        duš           

MĚSTSKÝ KLUB SOKOLOVNA VAMBERK

24. listopadu 9.00 – 15.30 hodin

VÁNOČNÍ JARMARK
Ukázky adventní tvorby – prodej vánočního zboží

TRAFIKA KUNC PETRTRAFIKA KUNC PETR
ROKYTNICEROKYTNICE v O. h. v O. h.

NABÍDKA  DVD NA MĚSÍC LISTOPAD:

� ÚDOLÍ VLKŮ
� AŽ DO SMRTI (VAN DAMME)
� SEXY PÁRTY 2
� ALPH a DOG
� M = I = III (TOM CRUISE)
� PRIMALINSTINCT  (M. MADSEN)

� HÁDŮV 
    (S. DORFF, M. SORVINO)
� TMA 
     (SEAN BEAN, MARIA BELLO)
� HOUSE OF DEAD!!
� SVĚTÁK (BEN AFFLECK)

STŘEDNÍ ŠKOLA OBCHODU, ŘEMESEL A SLUŽEB
ŽAMBERK, ZÁMEK 1, PSČ 564 01

Tel:  465 614 225, Fax: 465 614 237

E-mail: zamek@zamek.zamberk.cz 

www.zamek.zamberk.cz

SRDEČNĚ VÁS ZVEME NA DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ:

30.11. 2007 od 9.00 do 16.00 hodin

11.01. 2008 od 9.00 do 15.00 hodin  

PŘEHLED STUDIJNÍCH OBORŮ
Kód Název oboru Obor Délka studia Forma studia Předchozí vzdělání Zakončení studia 

1 Truhlář U 3 D Z VL 

2 Zedník U 3 D Z VL 

3 Instalatér U 3 D Z VL 

4 Číšník, servírka U 3 D Z VL 

5 Kuchař, kuchařka U 3 D Z VL 

6 Prodavač, prodavačka U 3 D Z VL 

7 Obchodník, obchodnice S 4 D Z MZ 

8 Mechanik instalatérských  S 4 D Z MZ
 a elektrotechnických 
 zařízení budov 

9 Podnikání S 2 D VL MZ 

VYSVĚTLIVKY:
Obor: S - studijní, U - učební,
Délka studia: uvedena v letech,
Forma studia: D - denní,
Vzdělání: Z - základní, VL - střední vzdělání s výučním listem,  
 MZ - střední vzdělání  s maturitní zkouškou.

TĚŠÍME SE NA SETKÁNÍ S VÁMI



Významné osobnosti našeho regionu
77 . díl

MUDr., lékař, rodák z Helvíkovic ..... (viz. tajenku) se narodil 20. úno-
ra 1806. Po absolvování studií a získání praktických zkušeností se stal 
v Rychnově n.Kn. městským fyzikem a zakladatelem městského špi-
tálu, později nemocnice. Zemřel 30.11.1880, takže si v poslední den 
tohoto měsíce připomeneme 127. výročí jeho úmrtí.

HLÁSKOVÁ ŘÍŽOVKA

VODOROVNĚ: A: DRUHÝ DÍL TAJENKY. – B. Tropický plod. – C. 
Vazalové, nádoba na pivo. – D. První muž, jméno skladatele Chačaturjana. 
– E. V hudbě „rozhodně“. – F. Rod tropických mravenců, nájezdník. – G. 
Řeka v SRN, zkratka Mezinárodního sdružení leteckých dopravních spo-
lečností. – H. PRVNÍ DÍL TAJENKY. – I. Druh plže.
SVISLE: 1. Ruské ženské jméno. – 2. Osobní zájmeno, ženské jméno. – 3. 
Lahodný pokrm, tkalcovský stroj. – 4. Zálusk, polodrahokam. – 5. Americ-
ký úřad pro letectví a kosmonautiku, neodborníci. – 6. Řeka v Indii, český 
herec. – 7. Údaje, kavkazský hudební nástroj. – 8. Část naší republiky.
Nápověda: RISOLUTO, IATA, SURU, TAR.

Vladimír Čihák
Znění tajenky v tomto čísle na str.: 3

V pátek 16.11.2007 vás zveme 
na koncert skupiny 

ŽALMAN a SPOL. 
od 19.00 v KLUBu v Rokytnici v O.h.

Vstupné 100,- Kč

Předprodej vstupenek v turistickém informačním 
centru v Rokytnici v Orlických horách.

HŘIŠTĚ OTEVŘENÉ 

VOLEJBALOVÝM TURNAJEM

POTRAVINY BLANKA 
NA NÁMĚSTÍ T.G.MASARYKA

Otevírací doba:
Pondělí - pátek: 7.00 – 17.00
Sobota: 7.00 – 12.00

Tel: 774 300 118, Blanka Hubená

                            Nabízíme: 
prodej potravin, kopečkové zmrzliny, 

přijímáme objednávky zákusků a dortů 
a maso do tašky

   PĚČÍN - Sobotní ráno 20. 
října se v Pěčíně probudilo do 
zasněženého rána s vědomím, že 
i přesto se tento den má usku-
tečnit slavnostní otevření více-
účelového hřiště před obecním 
úřadem turnajem ve volejbalu.
   A tak pořadatelé uklízeli sníh 
a za plotem hřiště se hroma-
dila bariéra sněhu. Vše dobře 
dopadlo. Po jedenácté hodině 
se ujali proslovů senátorka ing. 
Václava Domšová, starosta obce 
Miroslav Petr a za firmu Stavi-
telství Vamberk, která stavbu 
hřiště provedla ve výborné kva-
litě, ing. Josef Přibyl. „Je vidět, 
že Pěčín v poslední době zís-
kal na kráse. Silnice, chodníky, 
máte bezvadné hřiště. Teď jde o 
to, aby toto hřiště bylo náležitě 

využíváno, nejen školními dětmi 
a místními sportovci, ale i širo-
kou veřejností,“ v tomto smyslu 
promluvila senátorka Domšová.
  Slavnostní zahájení pořadatelsky 
zajišťovala Obec Pěčín a místní 
TJ Sokol, který měl na starosti i 
nezbytné občerstvení.
   A pak už se sportovalo. Kro-
mě místních volejbalistů tu byla 
zastoupena sousední Rokytnice 
a smíšené družstvo příchozích. 
To, že nakonec vyhráli místní, 
není tak důležité, jako to, že malá 
obec v podhůří Orlických hor má 
nesmírně kvalitní sportovní stánek, 
kde se dá hrát volejbal, nohejbal a 
malá kopaná na špičkové úrovni. 
Zbývá jen vytvořit tu i potřebné 
zázemí, s čímž se počítá v příštích 
letech.                                         ba



Školní zpravodaj Kurýr(ek)

Trafika Dana VeseláTrafika Dana Veselá

náměstí Rokytnice v O.h.
z dobíjení telefonů přes terminál 
z kurzové sázení
z sazka, sportka ON-LINE 
z denní tisk z  upomínkové předměty 
z drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:OTEVÍRACÍ DOBA:

pondělí - pátek 6 - 17 hod.

sobota 7 - 12 hod.

neděle 8 - 12 hod.

Všechny zveme

 k nákupu!

MOUDRA O MANŽELSVÍ:

Nevyhrožujte manželce rozvodem, pokud jí nechcete udělat 
radost.                SHAW

Hlavní příčinou rozvodů je manželství.
ACHARD

Manželství je jako řetěz, ke kterému neradno připoutat srdce 

násilím.                                                                     MOLIÉRE

Většina manželství se nevydaří, protože muži se žení z úplně 

jiných důvodů než ženy.                                             URZIDIL

MEMORIÁL EVY A PEPY

   V sobotu 29. září se v Hotelu Eduard hrál 2. ročník turnaje ve voleném 
mariáši nazvaný na památku Evy Valáškové a Josefa Kalivody MEMORIÁL 
EVY A PEPY.
   Ke hracím stolům usedlo 24 hráčů. Většina z nich se pravidelně účastní 
známého turnaje o EDUARDOVA TRPASLÍKA. Rokytnice zde měla pouze 
5 zástupců.     
   Vítězem turnaje se stal Stanislav Marek před druhým Leošem Fléglem. Třetí 
příčka patřila Zdeňkovi Sázavskému. Z rokytnických hráčů se nejlépe umístil 
Stanislav Šafář, který skončil na pátém místě.                         Text a foto JKO

VOŠ, SOŠ a SOU
v Kostelci n. Orl., Komenského 873

       tel: 494 323 711                         E-mail: szes@szeskostelec.cz         www. szeskostelec.cz  

Den otevřených dveří
sobota 24. 11. 2007  (8.00-12.00hod.), pátek 11. 1. 2008   (12.00-16.00hod.)

Pro školní rok 2008/2009 nabízíme studium:
A ve Střední odborné škole  ul. Komenského 873

přírodovědné maturitní obory

AGROPODNIKÁNÍ  
(41-41-M001) - maturitní

nutné je lékařské potvrzení
Po 2 letech společné výuky si studenti volí od 3. ročníku 

specializaci 
a) nebo b)

a) ZEMĚDĚLSKÝ  A  LESNÍ  PROVOZ
b) CHOVATELSTVÍ  A  KYNOLOGIE

EKOLOGIE  A  OCHRANA  KRAJINY 
        rozšířené o  OCHRANU VOD A RYBÁŘSTVÍ 

(16-01-M004) - maturitní

PŘÍRODOVĚDNÉ  LYCEUM  
 (78-42-M006)  maturitní

B v Centru chladicí a klimatizační techniky
ul. Havlíčkova 156,  tel: 494 323 741

 E-mail: cop.sekretariat@tiscali.cz, http://copchkt.wz.cz

MECHANIK 
ELEKTROTECHNICKÝCH ZAŘÍZENÍ  

(26-52-H004) 
- kvalifi kace dle vyhlášky 50/78 Sb.- 

- tříletý učební obor se zaměřením na a) nebo b)
a) MONTÁŽE A SERVIS CHLADICÍ

A KLIMATIZAČNÍ TECHNIKY
b) MONTÁŽE A SERVIS DOMÁCÍCH

ELEKTRICKÝCH SPOTŘEBIČŮ

PODNIKÁNÍ  
( 64-41-L524)

dvouletá maturitní nástavba pro absolventy učebních oborů

Součástí areálů obou škol jsou moderní internáty, tělocvičny a vlastní stravovací zařízení s celodenní stravou.



BADMINTON PRO 

VEŘEJNOST 

V ROKYTNICI V O.H.
Na jaře 2007 se konal v hale Základní školy Rokytnice v O.h.  sportov-
ní pětiboj manželských dvojic, který pořádal OUTDOOR SPORT team. 
Jednou z disciplin byl badminton, který si většina z nás pamatuje pouze 
z dovolené s rodiči. Protože se nám hra s opeřeným míčkem na pětiboji 
zalíbila, zrodila se myšlenka založit v Rokytnici novou pohybovou aktivitu 
pro smíšené páry, při které bude spousta pohybu a také legrace. Od letoš-
ního podzimu se ve sportovní hale schází zhruba dvacetičlenná skupina 
sportovců, kteří se na třech kurtech snaží zdokonalit v badmintonu.

Encyklopedické a internetové zdro-
je popisující tento sport uvádějí, že 
badminton je jedním z nejrychlej-
ších sportů, při kterém se používá 
raketa. Cílem hráče badmintonu je 
zahrát opeřený míček přes síť na 
soupeřovu polovinu tak, aby dopadl 
do vymezeného prostoru, nebo bylo 
obtížné vrátit jej zpět. Hráč musí 
být výbušný, vytrvalý a rychlý.
Badminton patří mezi nejstarší 
sporty na světě a historie badmin-
tonu nás zavede do dávné minulosti 
- první doložené záznamy o tomto 
sportu pocházejí ze 7.století, kdy 
Číňané provozovali hru zvanou 
Di-Dschian-Dsi. Hráči při ní stá-
li většinou v kruhu. Jeden z hráčů 
vyhodil badmintonový míček do 
vzduchu a ten, kdo k němu byl nej-
blíže se ho snažil nohama, rukama, 
hlavou, rameny, prostě čímkoli 
přihrát dalšímu hráči. Cílem hry 
bylo udržet míček co nejdéle ve 
vzduchu. Na podobném principu 
odbíjení opeřeného míčku byla 
hrána v Japonsku hra Cibane, která 
je známá již od 14. století a dodnes 
se v Japonsku hraje. Cibane hrají 
výhradně dívky a je považována 
za obřad vyhrazený pro význač-
né dny. Dříve než začnou hrát, si 
dívky obléknou své nejkrásnější 
šaty, napudrují se a účes si upraví 
podle poslední módy. Při hře dív-
ky odrážejí badmintonový míček 

dřevěnou pálkou do vzduchu, tak 
aby nespadl na zem. V Korei se 
badmintonový předchůdce jmeno-
val Tiye-Kitcha-Ki. Mimo asijský 
kontinent se badmintonu podob-
né hry provozovaly mezi indiány 
Severní, Střední i Jižní Ameriky. 
První zmínky o této hře se objevují 
u Aztéků. Severoameričtí Indiáni z 
kmene Zuni, kteří i dnes žijí pod-
le zvyků svých předků, tvrdí, že to 
byli právě oni, kdo vynalezl bad-
minton. Faktem je, že dodnes tráví 
hraním badmintonu většinu volné-
ho času. I zde se ale jedná o for-
mu badmintonu hranou bez raket. 
Badmintonový míček je vyroben 
ze slámy a do něj jsou upevněna 
dvě pera. Úkolem hráče je vyhodit 
míček do vzduchu a pinkáním ote-
vřenou dlaní ho udržet ve vzduchu. 
Když hráči upadne míček na zem 
desetkrát, je na řadě další hráč.
První zmínky o badmintonu v 
Evropě pocházejí ze 14. století. V 
té době byla ve Francii provozo-
vána zvláštní forma badmintonu. 
Hřiště bylo asi 300 metrů dlouhé 
a na obou jeho koncích byl na tyči 
kruh. Úkolem hráčů bylo proho-
dit velký těžký opeřený badmin-
tonový míček, obvykle vycpaný 
senem nebo slámou, kruhem svého 
týmu. Roku 1369 král Karel V. hru 
zakázal spolu s dalšími, protože 
prý nepřispívala k zvyšování boje-

schopnosti mužů. Za přímého před-
chůdce dnešního badmintonu je 
považována hra „Poona“, kterou do 
Evropy z Indie přivezl v 19. století 
anglický důstojník vévoda z Beau-
fortu. Na svém sídle Badminton 
House v roce 1873 uspořádal první 
turnaj. Za čtyři roky badminton zís-
kal svá první pravidla. V roce 1899 
byl uspořádán první ročník dodnes 
nejprestižnějšího světového turnaje 
All England Championship, který 
je mezi badmintonisty považován 

za obdobu Wimbledonu v tenise. 
Dnes Mezinárodní badmintonová 
federace sdružuje 142 národních 
svazů. V roce 1992 badminton 
zažil svou velkou premiéru na OH 
v Barceloně.
Nový oddíl badmintonu nepomýš-
lí na mety tak vysoké, jako jsou 
olympijské hry. I když…
Pokud máte zájem strávit páteční 
podvečer v pohybu, zkuste přijít do 
haly a „pinknout si s námi“.

Věra Dušková

HRANIČNÍ MOST V BARTOŠOVICÍCH
   Obec Bartošovice ve spolupráci s Městem Rokytnice v O.h. vede 
v současné době intenzivní jednání o opravě starého hraničního mostu 
přes řeku Divokou Orlici v Bartošovicích do polského Niemojówa. 
Přibližně 80 let starý most by měl do prosince letošního roku za 
významné finanční podpory Královéhradeckého kraje projít opravou, 
která umožní jeho dočasné využití pro osobní vozidla a omezenou 
regionální nákladní dopravu po vstupu ČR do Shengenského prostoru. 
Obyvatelům části okresu Rychnov nad Kněžnou a části okresu Ústí 
nad Orlicí se tak otevře možnost překračovat s vozidly státní hranici 
do Polska na dalším hraničním přechodu, který zkrátí například ces-
tovní vzdálenost z Rychnova  do Kladské Bystřice v Polsku na cca 
60 minut. V současné době probíhají intenzivní přípravná jednání o 
stavbě nového hraničního mostu v Bartošovicích, který bude situován 
asi 100 metrů po proudu řeky od stávajícího starého mostu. S realizací 
stavby nového mostu se počítá  okolo r. 2010. Oprava starého mostu 
a stavba nového mostu mají širokou podporu také v sousedící polské 
Gmině Mezilesí a Powiatu (okresu) Kladsko.

Hudousek Petr, starosta

� Snímek starého hraničního mostu z Batošovic do Niemojówa, 
který do konce letošního roku projde nutnou opravou.



ČINNOST HASIČŮ V ROKYTNICI V ORLICKÝCH HORÁCH

ZÁSAHY HASIČŮ
   V uplynulém období se rokyt-
ničtí hasiči nemuseli potýkat 
s žádným ohněm, ale i tak měli 
několik výjezdů.
   27. září se museli vydat na Pan-
ské Pole, kde jim byla nahlášena 
dlouhá olejová skvrna na silnici. 
Hasiči ropné látky zasypali sor-
betem a odstranili z vozovky. 
Na Panské Pole museli i o dva 
dny později k nahlášenému požá-

ru. Na místě bylo zjištěno, že 
kouř, který oznamovatel viděl, 
nepochází z požáru. Jednotka 
nemusela zasahovat a vrátila se 
na základnu. 
   Stejným směrem jako v před-
chozích dvou případech muse-
li hasiči zamířit také 7. října. 
Tentokrát pomáhali u dopravní 
nehody osobního vozidla na 
Severáku.                           JKO

HASIČSKÝ VÍKEND V POLSKU

� Hasičský sbor z Čech (zleva Roman Michálek – Doudleby n.O., 
Antonín Ulrich – Slatina n.Zd., Antonín Vávra – Rokytnice v O.h., 
Aleš Svoboda - Lázně Bohdaneč, Josef Hirš – Rokytnice v O.h.)

Na pozvání hasičského požárního 
sboru města Miedzyrzec Podlaski 
se hasiči z Rokytnice zúčastnili 12. 
– 14.10.2007 hasičského víkendu 
v Polsku.
Probíhaly zde oslavy výročí 80 let 
založení jejich sboru. Po  absolvo-
vání 650 Km jsme byli ubytováni 
na hotelu. V sobotu pro nás měli 
připravený program. Byla zajištěna 
prohlídka města a exkurse po okol-

ních sborech a jejich vybavení. V 
neděli byla již zmiňovaná oslava, 
která začínala slavnostním nástu-
pem a odchodem do zdejšího kos-
tela na mši. Poté kardinál vysvětil 
dva nové automobily pro STRAŽ a 
průvod se přesunul na náměstí, kde 
bylo vystoupení mažoretek, různé 
hasičské ukázky a výstava techni-
ky. V odpoledních hodinách jsme 
odjeli domů.                     A.Vávra

MLADÍ HASIČI NA HANIČCE

O víkendu 19. – 21. října se mladí hasiči z Rokytnice v O.h opět zúčastnili víken-
dové akce na Haničce, kde mimo jiné zhodnotili práci za uplynulý rok. S ohledem 
na počasí, které příliš nepřálo, byl páteční pěší přesun upraven na jízdu Pragou 
V3S. Od čtvrtka na Haničce propadával sníh, což vyvrcholilo přílivem sněhu 
v noci z pátku na sobotu. Probudili jsme se do mrazivého rána a venku nás čeka-
lo téměř 15 cm sněhu. Po ranní rozcvičce přišla na řadu první letošní koulovačka 
a později i stavění sněhuláků, což dětem jistě zpestřilo pobyt. Zatímco děti různě 
soutěžily, kotel hučel na plno a brzy bylo  ve správní budově muzea příjemné 
teplo. Po dalších hrách odpoledne došlo na vědomostní test 20 otázek týkajících 
se historie Rokytnice, hasiččiny, pohybu v přírodě a aby mohli zabodovat i ti 
mladší byly tam otázky i z různých pohádek. Zbytek sobotního večera zaplnily 
společenské hry a mohlo se jít spát. Sníh, který v sobotu částečně roztál, byl do 
rána doplněn novým, takže i nedělní ráno bylo jako z pohádky. Po dalších hrách 
se začalo s balením a po obědě kolem 14 hodiny bylo již vše připraveno k odjez-
du. Chtěl bych tímto poděkovat kuchařům Míle Vávrové a Pepovi Hiršovi, kteří 
celou dobu vařili dětem i průvodcům na Haničce i Frantovi Kunzovi, na které-
ho zbyla většina práce z dětmi v areálu muzea, protože naplánovaný pěší výlet 
musel být nakonec kvůli sněhu odložen. Doufejme, že jarní akce roku 2008 bude 
po stránce počasí příznivější.                                                                              L.V.

   Ve čtvrtek 1.11.2007 byla slavnostně otevřena základní knihovna 
v Rokytnici v O.h. v nových prostorách (v Domě služeb, náměstí T.G.M. 
68, 1. patro., Rokytnice v O.h.).
   Při této příležitosti byla také slavnostně pokřtěna nová kniha o dělostře-
lecké tvrzi Hanička, kterou pokřtil starosta Města Rokytnice v O.h. pan 
Petr Hudousek a autoři knihy pan Ing. Martin Ráboň a pan Luděk Vávra.
Kniha bude k zakoupení v letních měsících přímo na Pevnosti Hanička, 
v zimních měsících v turistickém informačním centru v Rokytnici v O.h. 
za 80 Kč.
   Více informací o této nové publikaci přineseme v příštím vydání Hor-
ského kurýra.
   Tímto také zveme všechny k návštěvě naší knihovny.                        KG

KŘEST KNIHY O HANIČCE



Z HISTORIE DALŠÍCH 

PODORLICKÝCH LOKÁLEK
Štítecká - 5. díl (závěrečný)

Dozorem nad stavbou i řízením provozu byly pověřeny státní dráhy. 
Doposud se ale nepodařilo najít žádný ..... (1. tajenka), který by dosta-
tečně zdůvodňoval úpravy původních traťových plánů. Trať měla být 
dlouhá 17,960 km, stoupání se zvýšilo z 18 na 22 ..... (2. tajenka).
Po řadě peripetií projel novou tratí slavnostní zahajovací vlak 
30.12.1899. Těžištěm provozu se stala Dolní Lipka, Štíty se musely 
spokojit s pobočnou výtopnou. Trať přinášela svému ..... (3. tajenka) 
rok od roku vyšší tržby. Ředitelství státních drah správně předpoklá-
dalo, že prodloužením trati až do Hoštejna budou hospodářské výsled-
ky daleko vyšší. Vypracování projektu bylo však oddalováno až do 
vypuknutí I. světové války. Po ní k realizaci již nedošlo.

PŘESMYČKOVÁ VÝPUSTKA

A.Břemeno, stoka, B. Italské velkoměsto, rouška, C. Sladkovodní ryba 
(nemá vzduchový měchýř), komodský ještěr, D. Regál, primát, E. Hl. m. 
Turecka, drobné poranění, F. Italské město, slezské město.

ČÍSELKA

Chem. zn. fosforu
Obyvatel pralesa
Infekční nemoc
Jméno spisovatele Vachka
Náš režisér (Vít)
Město jižně od Florencie
? ? ?

ITALSKÁ DOPLŇOVAČKA

Listonoš

Režisér

Říjen

Výkladní skříň

Ústřice

Plněná vepř. noha

Dělník

Benátky

Rakousko

Technik

Znalec

Četba

Znak

Abecední výčet jedenácti it. výrazů: ESPERTO, INSEGNA, LETTURA, 
OPERAIO, OSTRICA, OTTOBRE, POSTINO, REGISTA, TECNICO, 
VETRINA, ZAMPONE.

Přiblížila se nám nová lyžařská 
sezona 2007/2008. Doufáme, 
že bude podstatně lepší něž ta minulá 
a všichni si užijeme zimních radovánek. 
Přinášíme Vám přehled o cenách 
v našem lyžařském areálu.

Lyžařský areálLyžařský areál  
FARÁKFARÁK

Dospělí 12 jízd 100,- Kč
 Jednotlivá jízda   15,- Kč
Děti do 10 let 14 jízd 100,- Kč
 Jednotlivá jízda   10,- Kč

Permanentky:
Děti do 10 let 1.200,- Kč
Mládež 11 – 18 let vč. 1.900,- Kč
Dospělí 2.400,- Kč
Firemní 4.000,- Kč

POZOR: Ti, kteří si zakoupili permanentní jízdenku 
v loňské sezoně 2006/2007 mají nárok při zakou-

pení letošní permanentky na slevu ve výši 50%.

Zakoupení permanentní jízdenek je možné od 1.11.2007 do 
15.12.2007 v prodejně Outdoor sport, Horská 500, 

517 61 Rokytnice v Orlických horách.
Kontakt: 603 879344, 732 938480

Zahájení provozu 21.12.2007 ukončení provozu 30.3.2008
nebo dle sněhových podmínek

Provozní doba lyžařského vleku:
Pondělí 9.00 – 16.00
Úterý 9.00 – 16.00
Středa 9.00 – 16.00 18.00 – 21.00
Čtvrtek 9.00 – 16.00
Pátek 9.00 – 16.00 18.00 – 21.00
Sobota 9.00 – 16.00 18.00 – 21.00
Neděle 9.00 – 16.00
Případná změna provozu bude oznámena u dolní stanice vleku

PŮJČOVNA LYŽAŘSKÉHO VYBAVENÍPŮJČOVNA LYŽAŘSKÉHO VYBAVENÍ
   I pro letošní rok bude od 1.11.2007 do 30.3.2008 v provozu 
prodejna a půjčovna sportovního vybavení v prvním patře Orlic-
kého konzumu.   
   Mezi novinky patří půjčení kompletu na celou sezonu. Komplet je 
nutné půjčit nejpozději do 20.12.2007.
Ceny za půjčení na celou zimní sezonu od 900,-Kč.

Provozní doba půjčovny  a prodejny
Pondělí 10.00 – 12.00 14.00 – 17.00
Úterý 10.00 – 12.00 14.00 – 17.00
Středa 10.00 – 12.00 14.00 – 17.00
Čtvrtek 10.00 – 12.00 14.00 – 17.00
Pátek 10.00 – 12.00 14.00 – 17.00
Sobota 10.00 – 12.00  
Neděle zavřeno

Od 25.12.2007 do 30.3.2008 bude otevřeno 
denně 09.00 – 17.00 

Informace naleznete na www.outdoor-sport.cz



MĚSTO
ROKYTNICE 
V ORLICKÝCH HORÁCH
517 61

HORSKÝ KURÝR - Regionální měsíčník pro Rokytnicko a okolí. Vydává 
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PLACENO PŘEVODEM

ODBĚRATEL:
 

NOVINOVÁ ZÁSILKA

SVATEBNÍ DŮM SVATEBNÍ DŮM 
V LETOHRADĚV LETOHRADĚ

Vše pro Vaši svatbu pod jednou střechouVše pro Vaši svatbu pod jednou střechou
Po-pá 9-12 15-17.Tel.: 606 199 059, 606 452 277Po-pá 9-12 15-17.Tel.: 606 199 059, 606 452 277

100 metrů od náměstí / směr Žamberk /100 metrů od náměstí / směr Žamberk /

Město Rokytnice v O.h., Základní škola v Rokytnici v O.h. 
a firma Michala Štefka opět uspořádali pro občany kurzy 

počítačové gramotnosti. 

V prostorách moderní počítačové učebny základní školy v Rokyt-
nici v O.h.od 12.10.2007 probíhá již druhý běh tohoto kurzu. 

Pokud máte zájem se dalšího kurzu počítačové 
gramotnosti zúčastnit, můžete si vyzvednout přihlášky 

v informačním středisku v Rokytnici v O.h. (tel: 494 595 326) 
nebo u pana Michala Štefka  (tel: 774 260 160).

NEBOJTE SE NEBOJTE SE 
POČÍTAČEPOČÍTAČE

ROKYTNICKÁ PŘÍPRAVKA PODZIMNÍM MISTREMROKYTNICKÁ PŘÍPRAVKA PODZIMNÍM MISTREM

Výsledky fotbalových mužstev 
1.FC Rokytnice v O.h. v měsíci 
říjen. Mužstvo rokytnické příprav-
ky již ukončilo podzimní sezonu 
a se ziskem 39 bodů vede tabulku 
okresního přeboru.

Přípravka:
1.FC – Žďár  5:1
Vamberk – 1.FC  1:2
Čermná – 1.FC  2:3
1.FC – České Meziříčí 8:0
Kostelec – 1.FC  0:2
Týniště – 1.FC  1:2

Mladší žáci:
1.FC – Letohrad „B“  1:6
Rychnov „C“ – 1.FC  1:2

Voděrady – 1.FC  3:1
Javorníce – 1.FC  0:4

Starší žáci:
1.FC – Černíkovice  0:0
1.FC – Albrechtice  2:5
Černíkovice – 1.FC  5:2

Dorost:
Vamberk – 1.FC  4:2
1.FC – Doudleby  2:2

Muži:
Rychnov „B“- 1.FC 1:1
1.FC - Albrechtice 1:2
1.FC – Borohrádek  1:2
Černíkovice „B“ – 1.FC  0:2
1.FC – Lípa  3:2

Dne 2. 12. pořádá 1. FC ve sportovní hale ZŠ Rokytnice 

HALOVÝ TURNAJ MUŽŮ V KOPANÉ
Začátek 9.00 hod. 

Bližší informace na tel.: 724 182 249


